
Crna Gora
SAVJET AGENCIJE ZA ELEKTRONSKE MEDIJE 

Broj: 01-623/1 
Podgorica, 14.04.2022. godine 

Z A P I S N I K  
sa 301. sjednice Savjeta, održane 14. aprila 2022. godine

Tristo prva sjednica Savjeta Agencije za elektronske medije (SAEM) je počela u 13.50 sati. 

Sjednici su prisustvovali članovi:

1. Dr Branko Bošković,
2. Rajko Todorović,
3. Edin Koljenović,
4. Prof. dr Andrijana Nikolić i
5. Milan Radović.

Pored navedenih, sjednici SAEM-a prisustvovali su i: Goran Vuković -  direktor Agencije, 
Jadranka Vojvodić i Sunčica Bakić - pomoćnice direktora, Elvira Ceković - rukovoditeljka službe za 
odnose sa javnošću i opšte poslove, Marina Raičević - glavna računovotkinja, Slađana Popović -  
savjetnik za normativno-pravne i upravne poslove i Ranka Novaković - sekretarka SAEM-a.

Sjednicom SAEM-a predsjedavao je predsjednik dr Branko Bošković.

Usvojen je sljedeći

DNEVNI RED:

1. Zapisnik sa 300. sjednice;

2. Statut AEM;

3. Žalba Media centra na rješenje AEM br. 02-318/2;

4. Predlog pravilnika o pravima i obavezama emitera tokom kampanje za izbore za odbornike 

u Skupštini opštine Bijelo Polje i Skuštini opštine Šavnik, koji će biti održani 12. juna 2022. 

godine i

5. Razno.

a) Zahtjev za informaciju o propustima u implementaciji procedura nakon odluke 

Savjeta o izmjeni Statuta i

b) Godišnja konferencija regulatora u sklopu regionalnog JUFREX programa i ERGA 

plenarna sjednica.
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• Tačka 1: Zapisnik sa 300. sjednice 

Zaključci:
Usvojen je zapisnik sa 300. sjednice. SAEM je odlučio da se snimak sa sjednice čuva u

arhivi.
® Tačka 2: Statut AEM

S obzirom da je došlo do promjena zakonske regulative tj. Zakona o privrednim društvima 
(„SI. list CG", br. 65/20 i br. 146/21), kojim je propisana obaveza da se izvrši usklađivanje sa 
odredbama zakona, kao i da su ista dužna da usklade organizaciju sa ovim zakonom i izvrše 
registraciju promjena u CRPS u roku od 18 mjeseci od dana stupanja na snagu Zakona o 
privrednim društvima. Iz navedenog AEM smatra da je dužna da donese novi Statut jer odredba 
člana 329 stava 2 Zakona o privrednim društvima propisuje dužnost i za ostala privredna društva 
koja su registrovana u CRPS da do stupanja na snagu pomenutog zakona izvrše usklađivanje 
organizacije (statut, organe društva i druge akte) sa ovim zakonom i izvrše registraciju promjena.

Takođe smatra da, pored navedenog, potrebno je izvršiti izmjene i dopune Statuta AEM 
kako bi se izvršilo usaglašavanje prava, obaveza i nadležnosti Agencije sa Zakonom o medijima koji 
je donesen 2020. godine. Takođe, u cilju realizacije obaveza koje se odnose na uspostavljanje 
unutrašnje revizije, a saglasno Zakonu o upravljanju i unutrašnjim kontrolama u javnom sektoru 
(„SI. list CG", br. 75/18), potrebno je dopuniti Statut odredbama koje će propisati okvirni način 
organizacije ovih poslova za potrebe Agencije. AEM je predložila SAEM-u izmjene Statuta.

Edin Koljenović je mejlom dostavio dokument sa komentarima, sugestijama i prijedlozima. 
Napisao je da su generalno predložene izmjene u redu, da neke članove i stavove treba ukloniti jer 
pretenduju prenorniranju Statuta kao dokumenta, i smatra da ta važna pitanja treba definisati 
drugim dokumentima - posebno kada je u pitanju razrada detalja, jedan dio Poslovnikom o radu 
Savjeta, a drugi sistematizacijom i opisom poslova.

Dr Branko Bošković smatra da je Statut preopširan i prenormiran, ima dosta ponavljanja i 
jedan dio odredbi mogu da se prebace u Poslovnik o radu SAEM. Predložio je, s obzirom na veliki 
broj izmjena, da se ide detaljno u raspravu, što je i prihvaćeno.
Zaključci:

Zadužuje se AEM da na osnovu zaključaka pripremi predlog Statuta za sljedeću sjednicu.

• Tačka 3 Žalba Media centra na iješenje AEM br. 02-318/2
Rješenjem AEM br. 02-318/2 od 21.03.2022. godine, odbijen je prigovor NVO „Media 

Centar" iz Podgorice, na rad privrednog društva „Nova M" d.o.o. iz Podgorice, emitera opšteg 
televizijskog programa ,,TV Nova M", a povodom priloga u okviru programskog sadržaja „Centralni 
dnevnik', koji je emitovan 15. februara 2022. godine, u terminu od 18:00:03 do 18:40:24 sati (40 
minuta 21 sekunda).

NVO „Media Centar" je blagovremeno uložila žalbu SAEM-u (zavedena kod AEM pod br. 01- 
318/3 od 05.04.2022. godine).

SAEM je razmotrio žalbu i tom prilikom ostvario uvid u sljedeće spise predmeta: Prigovor 
NVO „Media Centar" (zaveden kod Agencije za elektronske medije pod br. 02-318 od 07.03.2022. 
godine); Nalaz Sektora za monitoring (akt br. 02-318/1 od 09.03.2022. godine); Rješenje direktora 
Agencije po prigovoru (akt br. 02-318/2 od 21.03.2022. godine) i Žalbu NVO „Media Centar" na 
iješenje direktora AEM (zavedena pod br. 02-318/3 od 05.04.2022. godine).

Direktor AEM Gran Vuković je kazao da su stručne službe zaključile da način na koji je 
prilog emitovan nije ugrozio istinitost informacije, niti je na bilo koji drugi način doprinio da ta 
informacija ne bude istinita i u skladu sa onim o čemu je bilo riječ. AEM smatra da se nije ni na koji 
način desio prekršaj i AEM ostaje pri stavu kao i u prvobitnom rješenju.

Dr Branko Bošković je podsjetio da je SAEM jednom pozvao emitere da prilikom 
izvještavanja vode računa o poštovanju profesionalnih i etičkih principa i standarda. Nadalje, 
istakao je da je neprihvatljivo da u medijima novinari podrugljivim jezikom opisuju bilo koga i na to 
treba ukazati i glasa da se žalba prihvati.
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Milan Radović smatra da je po njemu ovo nemoralno i neprihvatljivo ponašanje, imajući u 
vidu specifičnosti crnogorskog društva, ali ne vidi koji zakon ili podzakonski akt je prekršen i glasa 
da se žalba odbije.

Prof. dr Andrijana Nikolić je kazala da ako pomenuti gospodin sam sebe naziva istim 
imenom u Skupštini Crne Gore, zašto bi potpisani izraz bio predmet žalbe. Nadimak je potencirao u 
više navrata javno i smatra da nije vrijeđan u ovom slučaju i glasa da se žalba odbije.

Edin Koljenovic smatra da su Agencija i Savjet nadležni za staranje o poštovanju Zakona o 
elektronskim medijima, ali podsjetio je i na Pravilnik o programskim standardima. Da li jedno 
regulatorno tijelo treba da se bavi standardima jeste pitanje i dilema, ali prema sadašnjoj legislativi 
a posebno Pravilniku kao podzakonskom aktu itekako ima obavezu da se bavi. S tim u vezi, lično 
smatra da se Agencija ne bavi, niti treba da bude važno kako neko sebe u privatnom životu ili čak i 
u Parlamentu naziva, ali da se Agencija bavi radom medija i ima obavezu da se bavi poštovanjem 
programskih i profesionalnih standarda, a posebno u informativnom sadržaju i načinu na koji 
mediji izvještavaju o određenim temama. S tim u vezi, podsjetio je da se ovdje radi o prigovoru na 
član 38 Pravilnika o programskim standardima koji propisuje da su emiteri dužni da vode računa o 
jeziku koji se koristi u javnoj sferi, o njegovoj etičkoj i političkoj korektnosti ali i o gramatičkoj 
ispravnosti. Smatram da je mjera Upozorenja srazmjerna, jer bi mnogo veća šteta po medijsku 
scenu i profesionalizam u medijskom izvještavanju bio da Agencija zauzme stav da je ovakvo 
izještavanje u skladu sa programskim i profesionalnim standardima. U ovom slučaju sloboda 
izražavanja nije imala za cilj da doprinese izvještavanju, intrigira i doprinese da se sazna istina ili 
informacija na pravi način, već djeluje da je imala podrugljivu namjeru. Koliko je ispratio čak se i 
novinar izvinio nakon ovog slučaja. Znam da se radi o ozbiljnom novinaru i profesionalncu, koji je 
očigledno napravio grešku i to je u redu, ali Agencija mora doprinijeti poboljšanju medijske scene- 
u domenu naše nadležnosti i zato smatra da žalbu treba prihvatiti.

Rajko Todorović je kazao da ne podržava ovakav način informisanja, ali glasa da se žalba
odbije.
Zaključci:

Donosi se rješenje kojim se žalba odbija, kao neosnovana, žalba NVO „Media Centar" iz 
Podgorice, podnesena protiv rješenja AEM br. 02-318/2 od 21.03.2022. godine. Rješenje će biti 
objavljeno na veb-sajtu AEM.

• Tačka 4: Predlog pravilnika o pravima i obavezama emitera tokom kampanje za 
izbore za odbornike u Skupštini opštine Bijelo Polje i Skuštini opštine Šavnik, koji će 
biti održani 12. juna 2022. godine

Predsjednik Crne Gore Mjlo Đukanović je raspisao izbore za odbornike u Skupštini opštine 
Bijelo Polje i Skuštini opštine Šavnik, koji će biti održani 12. juna 2022. godine. Zakonom o 
elektronskim medijima propisano je da SAEM u roku od sedam dana od dana raspisivanja izbora 
donosi propis kojim se bliže uređuju uslovi za realizaciju prava i obaveza emitera kada su u pitanju 
izborne kampanje i političko oglašavanje.

Zaključci:
Usvojen je Predlog pravilnika o pravima i obavezama emitera tokom kampanje za izbore za 

odbornike u Skupštini opštine Bijelo Polje i Skuštini opštine Šavnik, koji će biti održani 12. juna
2022. godine. Predlog pravilnika se stavlja na javnu raspravu do ponedjeljka, 18. aprila 2022. 
godine.

• Tačka 5: Razno
a) Zahtjev za informaciju o propustima u implementaciji procedura nakon odluke 

Savjeta o izmjeni Statuta

Zaključak:
Zadužuje se AEM da za sljedeću sjednicu dostavi Informaciju o propustima u implementaciji 

procedura nakon odluke Savjeta o izmjeni Statuta.
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b) Godišnja konferencija regulatora u sklopu regionalnog JUFREX programa i 
ERGA plenarna sjednica

Godišnja konferencija regulatora, u sklopu regionalnog JUFREX programa, će biti 
organizovana u junu 2022. godine u Strazburu. Plenarna sjednica ERGA-e će se održati u Briselu u 
junu o.g, a njihov kontakt sastanak će se održati onlajn, 17. maja. Dr Branko Bošković je kazao da 
je zainteresovan da sa više službenika iz AEM prisustvuje na konferenciji, jer AEM ne snosi 
troškove, a kao i do sada, predsjednik SAEM prati rad ERGA-e, pa i tu predlaže da neko iz AEM sa 
njim prisustvuje sjednici u junu. Što se tiče onlajn sastanka, kao posmatrači, prisustvovaće sa 
kolegom Đorđem Vujnovićem, savjetnikom direktora za međunarodne odnose.

c) Analiza programske strukture emitera

Shodno zaključku sa 298. sjednici, gdje se AEM zadužuje da uradi analizu programske 
strukture emitera i prije planiranog roka, predsjednik dr Branko Bošković je zatražio informaciju 
kada bi AEM mogla da je završi.
Zaključak:

AEM će do kraja sljedeće nedjelje dostaviti analizu programske strukture emitera.

Sjednica je završena u 17 sati.

Zapisnik sastavila 
Ranka Novaković

Predsjednik

Strana 4 od 4


